
Ochlazuje  se.  Teplárna
startuje novou topnou sezonu
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 24. září 2020

S výrobou posílenou o turbínu TG6 a s horkovodním vyvedením
tepelného výkonu přímo z firmy, vstupuje do nové topné sezony
českobudějovická  teplárna.  Dnes  začala  celý  rozsáhlý
distribuční systém, měřící 163 kilometrů, nahřívat, aby už o
chladném prodlouženém víkendu mohla teplo dodávat do sítě.

„Dodávky teplé užitkové vody či tepla pro technologické účely
poskytujeme zákazníkům celý rok. Nicméně vytápění pro 1200
odběratelů  a  29  tisíc  domácností  je  sezonní.  Vždy  jsme
připraveni  ho  zahájit  od  konce  srpna,  neboť  legislativa
definuje otopné období od 1. září do 31. května následujícího
roku.  Ale  reálně  o  tom  vždy  rozhoduje  aktuální  počasí,“
vysvětluje  Václav  Král,  předseda  představenstva  městské
teplárny. A toto období se blíží.

Podle  vyhlášky  se  tak  stane,  když  průměrná  denní  teplota
venkovního vzduchu klesne pod +13 °C ve dvou dnech po sobě.
Podle rozmarů přírody to bývá v září, ať již zkraje, v půlce
či na jeho konci. Proto každá topná sezona trvá různý počet
dnů.

Na  její  start  musí  být  teplárna  nachystaná  v  předstihu,
protože rozsáhlou distribuční síť s více než 330 výměníkovými
a domovními předávacími stanicemi naplno roztápí zhruba dva
dny.

„Není  to  jako  zatopit  v  kamnech.  Přece  jen  provozujeme
nejrozsáhlejší systém centrálního zásobování teplem v kraji.
Na rozdíl od vlastních zdrojů tepla se ale naši zákazníci
nemusí  prakticky  o  nic  starat.  Vedle  tepelné  pohody  jim
garantujeme plný servis po celý rok a dodržování veškerých
legislativních  požadavků,“  dodává  Tomáš  Kollarczyk,
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místopředseda  představenstva.

Vedle  letních  oprav  a  údržby  výrobních  a  distribučních
zařízení českobudějovická teplárna dokončila také investice,
které ji umožní díky turbíně TG6 zvýšit nejen produkci silové
elektřiny až o 5,5 MWe, ale i účinnost kogenerační výroby
elektřiny a tepla při stejné spotřebě páry. A zásluhou nové
hlavní  stanice  propojit  všechny  současné  i  plánované
horkovodní  sítě  ve  městě  a  tím  efektivněji  řídit  jejich
provoz.

Slogan  městského  podniku  „Čisté  teplo  bez  starostí“
zdůrazňuje, že jde o ekologický a ekonomicky výhodný způsob
vytápění.  Zákazníkům  odpadají  starosti  s  palivem,  vlastní
kotelnou,  její  údržbou  a  povinnými  revizemi.  Nejen  tyto
činnosti, zajišťující komfort odběratelů 24 hodin denně a sedm
dní  v  týdnu,  provádí  teplárna.  Ta  poskytuje  i  technické
konzultace, při nichž zákazníkům radí, jak a kde mohou své
náklady optimalizovat a jak se dá ještě více ušetřit.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

V  Budějovicích  skončila
oprava  kotle  K11,  poslední
větší  investice  do  uhelného
zdroje
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 25. srpna 2020

Po necelých pěti měsících náročné, pandemií ztížené práce,
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dokončila  Teplárna  České  Budějovice  generální  opravu  tahu
uhelného  kotle  K11,  který  je  v  provozu  už  od  roku  1972.
Investice  za  zhruba  38  milionů  korun  zahrnovala  výměnu
zařízení  II.  tahu  kotle,  tedy  konvenčního  přehříváku,  tří
bloků  ekonomizéru  a  ohříváku  vzduchu.  Opraveny  byly  také
převáděcí komory a další opotřebené části zařízení

„Jednalo se o poslední větší opravu tohoto uhelného zdroje,
jehož předpokládaná životnost skončí v letech 2028/29. Potom
bude  zcela  nahrazen  obnovitelnými  zdroji  energie  v  podobě
biomasy  a  komunálních  odpadů,“  vysvětluje  Václav  Král,
předseda představenstva městské teplárny.

Letos přijatá firemní Strategie pro zelené město, jejímž cílem
je  další  ekologizace  provozů,  zásadně  mění  strukturu
používaných paliv. Rozšiřuje palivový mix a postupně omezuje
tradiční fosilní paliva. Ta budou nahrazena místně dostupnými
obnovitelnými  zdroji  energií.  První  důležitý  krok  se  již
realizuje v podobě horkovodního přivaděče z Jaderné elektrárny
Temelín. Bude se jednat o bezemisní zdroj, který teplárně
umožní razantně, zhruba o třetinu, snížit spotřebu hnědého
uhlí. Tím významně poklesnou emise CO2 a dalších látek.

Druhý  dosluhující  uhelný  kotel  K12  z  roku  1979,  rovněž  s
výkonem 150 tun páry za hodinu, se dočká výměny v letech
2021/22. Poté se jeho výkon sníží zhruba na 55 t/h. „Určen
bude zejména k optimalizaci výkonu celé teplárenské soustavy v
letním a přechodném období. Spalovat se v něm bude především
biomasa, hlavně dřevní štěpka,“ dodal Václav Král.

Dalším  klíčovým  projektem,  který  ještě  zvýší  podíl
obnovitelných  zdrojů  energie  v  palivovém  mixu  Českých
Budějovic, se stane zařízení na energetické využití odpadu,
které  teplárna  zamýšlí  vybudovat  místo  své  uhelné  výtopny
Vráto. Půjde o moderní zařízení umožňující efektivní využití
energetického potenciálu komunálních odpadů. Tyto suroviny již
desítky let končí bez užitku na skládkách.



Teplárna v Novohradské ulici ještě provozuje plynové kotle K9
a K10, každý o výkonu 115 tun páry za hodinu. Ty budou sloužit
jako záložní zdroje, zajišťující stabilní dodávky energií do
městské sítě v případě náhlých poruch ostatních kapacit.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

V  koronavirové  éře  je
podnikání  rizikovější.
Poctivé  a  spolehlivé  firmy
budou vyhledávanými partnery
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 5. srpna 2020

Teplárna  České  Budějovice  potřetí  obdržela  mezinárodně
uznávaný  certifikát  D&B  Top  Rating,  který  jí  udělila
analytická  společnost  Bisnode.  Ta  finanční  zdraví  firem
posuzuje v Česku a na Slovensku podle metodiky nadnárodně
respektované korporace Dun & Bradstreet.

„Mezinárodně  uznávaný  D&B  Rating  slouží  jako  ochrana  před
potenciálními  problémy  s  peněžními  toky.  Certifikát  všem
obchodním subjektům potvrzuje, že spolupráce s naší městskou
firmou je perspektivní a představuje minimální hrozbu. Je to
dobrá  vizitka  jak  práce  všech  našich  zaměstnanců,  tak  i
odpovědného a kvalifikovaného přístupu vlastníka,“ říká Tomáš
Kollarczyk,  místopředseda  představenstva  českobudějovické
teplárny.

Ekonomové se přitom shodují, že právě v postkoronavirové době
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s propukající ekonomickou recesí bude podnikatelské prostředí
rizikovější  a  firmy  se  musí  na  trhu  vyrovnat  s  novými
podmínkami  a  výzvami.

„I my očekáváme, že ekonomika citelně propadne, budou v ní
chybět  peníze  a  počet  opožděných  či  dokonce  neuhrazených
faktur  vzroste.  Kvalitní  informace  se  prostě  stanou  velmi
cenné. A právě certifikát Top Rating potvrzuje solventnost
jeho  držitelů,“  říká  Petra  Štěpánová,  ředitelka  komunikace
Bisnode.

Podle Tomáše Kollarczyka tím letošní ocenění získává ještě
vyšší význam, protože obchodní partneři mají jistotu, že i ve
složitých  ekonomických  časech  spolupracují  se  stabilním
partnerem.

„Pro dodavatele, od nichž vždy vyžadujeme kvalitní práci a
služby, má respektované ratingové hodnocení vysokou hodnotu.
Pro zákazníky je pak pomocným signálem, že dodávaná tepelná
energie bude nadále nabízena za udržitelnou a dostupnou cenu.
A cenotvorba je značně odolná vůči tržním výkyvům jednotlivých
komodit,“ dodal.

TOP Rating mohou získat jen firmy, které si nejvyšší možné
hodnocení rizikového faktoru udržely nepřetržitě 12 měsíců v
řadě a nemají závazky déle než 30 dnů po lhůtě splatnosti.
Společnost Dun & Bradstreet, podle jejíž metodiky hodnocení
probíhá,  je  globálním  lídrem  v  oblasti  poskytování  dat  o
firmách a analytiky.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.



Teplárna  dokončila
rekonstrukci turbíny a novou
horkovodní  výměníkovou
stanici. Z ní už míří rozvody
také po Novohradské
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 29. července 2020

Horkovodní  síť  českobudějovické  teplárny,  měřící  už  33
kilometrů, se prodlouží o dalších 1100 metrů podél Novohradské
ulice. Stane se tak v rámci dvou etap, z nichž ta první,
probíhající, skončí v prosinci.

Během ní se pokládá 450 metrů horkovodu z předizolovaného
potrubí z teplárny k areálu ČD Cargo. Druhá etapa naváže v
roce  2021  a  dovede  ho  k  Dopravnímu  podniku  města  České
Budějovice. To umožní na horkovodní síť, která trvale snižuje
tepelné ztráty, napojit také zamýšlenou rozvojovou výstavbu v
městské části Mladé a v oblasti Zanádražní komunikace.

Současně teplárna ve svém areálu zprovozňuje novou horkovodní
výměníkovou  stanici  s  tepelným  výkonem  až  60  MWt  a
turbogenerátor TG6, zrekonstruovaný na tzv. odběrovou turbínu.
Právě pára z této turbíny bude ohřívat horkou vodu v nové
stanici. Tyto investice do horkovodní infrastruktury umožní
letos  snížit  distribuční  ztráty  meziročně  o  20  terajoulů
tepla. Díky tomu nebude potřeba spálit 3380 tun uhlí. Tím
klesá i množství produkovaných emisí a odpadů.

Turbína TG6 zároveň pomůže zvýšit výrobu silové elektřiny v
kogeneračním režimu, protože s dalšími turbínami TG4 a TG5
posílí provozní výkon až o 5,5 MWe při stejné spotřebě páry.

„Rozsáhlý, více než třicetikilometrový horkovodní systém už
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potřebuje napájet horkou vodou přímo ze zdroje v teplárně.
Navýšením objemu kogenerační výroby tepla a elektřiny navíc
zlepšíme jeho účinnost. Proto byly obě investice nezbytné,“
uvedl Martin Žahourek z představenstva městské firmy.

Horkovodní  síť,  která  zpravidla  nahrazuje  už  zastaralé
parovody, se v Českých Budějovicích od roku 2017 prodloužila o
10 kilometrů. Loni se na ní napojili zákazníci ve čtvrtích
Havlíčkova kolonie a Suché Vrbné. Další mají přibýt ve čtvrti
Rožnov a v okolí nemocnice, kde se tento způsob distribuce
také  plánuje.  V  minulosti  se  tak  již  stalo  na  sídlištích
Vltava, Máj, Šumava či Pražské předměstí. Jen v letech 2015 až
2020 výstavba horkovodů přišla teplárnu na téměř 460 milionů
Kč. Část této sumy uhradily evropské fondy prostřednictvím
národního programu Podnikání, inovace a konkurenceschopnost.

Jak  ale  upozorňuje  Václav  Král,  předseda  představenstva
městské teplárny, vybrané parovody však i nadále zůstanou v
provozu. „Zajišťují i stabilní zásobování párou průmyslových
podniků k jejich technologickým procesům zejména ve výrobě. V
tom je stále obrovský potenciál třeba pro celoroční využití
tepelné  energie  získávané  z  komunálních  odpadů  pomocí
moderních  a  efektivních  zařízení,  zlepšujících  životní
prostředí. Takovou možnost decentralizované zdroje, jako třeba
lokální kotelny, nemají,“ vysvětluje.Václav Král.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Městská  teplárna  obhájila
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ceněný rating AAA
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 22. června 2020

Teplárna České Budějovice obhájila ratingové hodnocení AAA,
potvrzující důvěryhodnost společnosti na nejvyšší úrovni. Té
se těší jen několik procent ekonomických subjektů v Česku.
Nejvyšší  ocenění  CZECH  Stability  Award  na  stupni  AAA
(Excelentní)  jí  udělila  společnost  Bisnode.

„Obhajoba  nejvyššího  ocenění  na  stupni  AAA  není  o  nic
jednodušší než jeho první získání, protože certifikace probíhá
podle  jasně  definovaných  ekonomických  ukazatelů  a  je
nekompromisní. Pro obchodní partnery to je zpráva, že jednají
s prověřenou firmou nejvyšších kvalit,“ říká Tomáš Kollarczyk,
místopředseda představenstva teplárny.

„Těší  nás,  že  v  této  nelehké  době  pomáháme  zviditelňovat
kvalitní  firmy,  které  dlouhodobě  dosahují  excelentních
výsledků a mají skvělé předpoklady z nadcházející krize vyjít
jako vítězové. Prostřednictvím CZECH Stability Award jim do
rukou vkládáme silný nástroj pro komunikování podnikatelských
úspěchů  vůči  obchodním  partnerům,  zaměstnancům,  investorům,
vlastníkům  či  konkurenci,“  říká  Petra  Štěpánová,  ředitelka
komunikace Bisnode.

Právě  nejvyšší  stupeň  nezávislého  hodnocení  potvrzuje,  že
znovu  po  roce  oceněná  českobudějovická  teplárna  je  v
nadstandardní ekonomické kondici, solventní a ve všech směrech
spolehlivá.

„Pro naši společnost je nezávislý pohled uznávané autority
velmi  důležitý.  Týká  se  totiž  celého  spektra  činností  –
finanční  i  nefinanční  bonity,  kapitálové  struktury  a
kapitálové stability, úrovně investičního rozvoje stejně jako
celkové  důvěryhodnosti.  A  to  je  v  tržním  prostředí  velmi
důležité,“ dodává Tomáš Kollarczyk.
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Skóringové modelování je proces, který využívá historická data
k predikci budoucích kritických událostí, jako je například
úpadek firmy. Je to spolehlivý a jednoduchý způsob, jak rychle
vyhodnocovat  rizikovost  firem  a  uzpůsobit  ji  obchodní
strategii. Skóringový model Bisnode je založen na skutečných
datech, a přitom využívá desítky vstupních proměnných. Každá z
nich  má  odlišnou  váhu  v  závislosti  na  stupni  pokrytí,
korelaci,  byznys  významu  a  prediktivní  síle.  Hodnocené
proměnné jsou rozděleny do pěti modulů: demografie, finance,
vazby mezi subjekty, negativní informace a platební informace.

„V  Česku  jde  o  nejnáročnější  a  nejprestižnější  firemní
ocenění,“ dodala Petra Štěpánová.

Českobudějovická  teplárna
loni  zvýšila  produkci.
Schválená  Strategie  pro
zelené město jí umožní další
dynamický rozvoj
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 15. června 2020

Přestože  rok  2019  patřil  s  průměrnou  teplotou  10,6  °C  k
historicky  nejteplejším,  městská  společnost  Teplárna  České
Budějovice  v  něm  obstála.  Díky  růstu  počtu  připojených
domácností a objemu dodávek podnikové sféře, prodej tepla loni
meziročně vzrostl o 1,7 procenta na 1531 TJ a prodej silové
elektřiny o 1,5 procenta na 80 773 MWh. Celkové výnosy se
zvýšily o více než 73 milionů na 920,3 milionů korun.
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„Jako zástupci akcionářů, tedy všech občanů Českých Budějovic,
oceňujeme,  že  naše  teplárna  udržuje  stabilní  a
konkurenceschopné ceny tepla. Tím pomáhá udržet kvalitu života
v našem městě. Zvláště v době, kdy nároky na ekologii strmě
rostou, nepřenáší náklady zcela na zákazníky. A protože se
počet  odběrových  míst  zvyšuje,  služba  je  logicky
efektivnější,“ uvedl českobudějovický primátor Jiří Svoboda po
dnešním zasedání rady města, která vykonává práva jediného
akcionáře teplárny.

Město už potřetí po sobě si ani letos nevyplatí dividendy. Ze
zisku  po  zdanění  25,2  milionů  Kč  půjdou  4  miliony  Kč  do
sociálního fondu teplárny a nerozdělený zisk ponechá ve firmě
na  budoucí  investice,  vycházející  ze  Strategie  pro  zelené
město,  tedy  k  diverzifikaci  palivového  mixu  s  využitím
lokálních obnovitelných zdrojů energie.

„Podpoří se tak postupný odchod od uhlí v horizontu deseti let
a modernizace podniku dál zlepší životní prostředí. To vše
přináší  nově  schválená  dlouhodobá  podnikatelská  koncepce
nazvaná Strategie pro zelené město,“ dodal primátor.

Podle zprávy představenstva prodej tepla odpovídal potřebám
rostoucího počtu zákazníků. Počet domácností připojených na
centrální zásobování se loni zvýšil na 28 952 a celkový počet
odběratelů na 1199. Vyšší prodaný objem silové elektřiny pak
zásadně ovlivnilo optimální řazení jednotlivých turbín TG4 a
TG5,  výrazné  snížení  spotřeby  elektřiny  ve  vlastních
teplárenských  provozech  a  minimalizace  využívání  ekonomicky
méně výhodného zemního plynu.

„Nepříznivé  dopady  způsobené  prudce  rostoucí  cenou  emisní
povolenky  za  vypouštění  CO2  na  evropském  trhu,  pokřivenou
především finančními spekulanty, se nám podařilo ve značné
míře redukovat vnitřními úsporami spolu s vysokou disciplínou
při vlastní výrobě. Stabilní ceny tepla nám pomohly ochránit
také  výnosy  z  prodeje  silové  elektřiny,  kterou  efektivně
vyrábíme společně s teplem v kogeneračním režimu,“ uvedl Tomáš



Kollarczyk, místopředseda představenstva.

Strategie pro zelené město

Významným  bodem  jednání  valné  hromady  byla  Strategie  pro
zelené město na roky 2020 až 2048. Představenstvo teplárny ji
předložilo vlastníkovi v komplexním dokumentu, který rozvíjí
předchozí koncepci z roku 2017.

„Aktualizace  koncepce  je  završením  několikaleté  přípravy
relevantních podkladů potřebných k fundovanému rozhodnutí o
snížení spotřeby fosilních paliv. Město České Budějovice bude
ještě  před  evropskými  termíny  připraveno  ukončit  spalování
uhlí,  které  bude  nahrazeno  lokálně  dostupnými  palivy,
konkrétně biomasou a komunálními odpady,“ vysvětluje předseda
představenstva Václav Král.

Po jednomyslném doporučení zastupitelstva a schválení radou,
tvoří  Strategie  pro  zelené  město  základní  pilíř  rozvoje
teplárny a popisuje dílčí investice na příští desítky let. Jde
o  komplexní  plán,  který  detailně  mapuje  stav  tradiční
kogenerační výroby a její potenciál k přeměně na komunitní,
nízkoemisní  zdroj,  zajišťující  bezpečné  dodávky  čistých
energií širokému spektru zákazníků.

„Budeme využívat místně dostupná paliva a rozšiřovat provoz
sdílené energetické infrastruktury. Uvědomujeme si, že jde o
složitý, nákladný, ale nezbytný krok, před nímž stojí celá
evropská energetika. Bereme to i jako náš příspěvek k záměru
proměnit České Budějovice v město hojně využívající chytrá
řešení  a  udržitelné  technologie,“  dodal  předseda
představenstva.

Prvním krokem proměny je dokončovaný přivaděč horké vody z
Jaderné elektrárny Temelín, který teplárně umožní zhruba o
třetinu snížit emise CO2 při výrobě tepla. Bezemisní zdroj se
k distribuční síti teplárny připojí už během topné sezony 2020
/ 2021. Následovat má retrofit kotle K12, v němž bude uhlí
nahrazeno spalováním dřevní štěpky. Dalším klíčovým projektem,



který zvýší podíl obnovitelných zdrojů v palivovém mixu, je
zařízení na energetické využití výhřevného komunálního odpadu,
jehož skládkování zákon zakáže už v roce 2030.

Pod názvem ZEVO Vráto teplárna připravuje integrující prvek
regionálního  oběhového  hospodářství,  který  zapadá  do
strategických dokumentů města České Budějovice i Jihočeského
kraje. Zásadně pomůže snížit množství využívaných fosilních
paliv a ukončit skládkování energeticky využitelných odpadů.

„Nový oběhový balíček EU a náš projekt představují pro města a
obce  skvělou  možnost  komplexně  využít  potenciál  největší
teplárenské  soustavy  v  Jihočeském  kraji  ke  snižování
negativních dopadů lidské činnosti na životní prostředí. S tím
souvisí  i  zastavení  dosud  běžného  ukládání  materiálově  či
energeticky využitelných odpadů na skládky. To pomůže i k
dosažení  principů  cirkulární  ekonomiky,  což  se  pozitivně
projeví  ve  zvýšení  životní  úrovně  a  zatraktivnění
podnikatelského prostředí v našem městě a kraji,“ dodal Václav
Král.

Podle Tomáše Kollarczyka tím město i kraj získá nespornou
konkurenční výhodu. „Spolupráce s ostatními partnery přispěje
k naplnění konceptu tzv. smart regionu, ze kterého bude mít
prospěch  široký  okruh  podnikatelů,  obyvatel  a  návštěvníků,
tedy  nejen  přímí  zákazníci  teplárny.  Zároveň  se  posílí
bezpečnost dodávek energií a zvýší komfort zákazníků. Systém
centrálního zásobování teplem v tom sehraje klíčovou roli,“
uzavřel Kollarczyk.

„Děláme vše pro to, abychom teplárnu připravili na další etapy
snižování  produkovaných  emisí  a  odpadů.  Dlouhodobé  a
transparentní dodržování přísných emisních limitů a dalších
ekologických opatření je naprosto samozřejmou součástí naší
práce,“ říká Martin Žahourek z představenstva městské firmy.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.



Za  obrázek  sokola  do  Zoo
Hluboká
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 4. června 2020

Na dvě desítky dětí od 4 do 15 let se zapojily do výtvarné a
literární  soutěže  českobudějovické  teplárny,  jejímž  motivem
byla sokolí rodinka na komíně záložní výtopny ve Vrátě. Ta se
v dubnu rozrostla o čtyři mláďata tohoto kriticky ohroženého
dravce. Odměnou za zaslané práce jim je rodinná vstupenka do
Zoo Hluboká.

„K životnímu prostředí máme velký respekt a daří se nám dělat
vše  pro  to,  aby  náš  provoz  nebyl  jen  ekonomický,  ale  i
ekologický. Proto tento náš malý příspěvek k výchově dětí a
prohlubování jejich vztahu k přírodě a ekologii. Ale byla to i
příležitost, jak jim v době koronavirové pandemie zpestřit
dlouhé  školní  volno,“  říká  Bohdana  Kollerová  z  marketingu
teplárny.

Soutěž se konala ve druhé polovině dubna a v květnu, pak na
facebookových stránkách teplárny probíhalo hlasování. Nejvíc,
šestadvacet,  lajků  získala  práce  Františky  z  Jindřichova
Hradce, o šest méně jich měl sokol nejmladšího účastníka,
čtyřletého  Kryštofa  z  Písku.  Všechny  umělecké  počiny  byly
výtvarné, jen desetiletá Natálka z Nákří k obrázku připojila i
básničku, motivovanou příběhem sokolího samečka. Ten zpočátku
nemohl  přijímat  potravu,  než  mu  ornitolog,  který  mláďata
kroužkoval, ze zobáku odstranil zbytek kůže hraboše. A tím mu
i zachránil život.

Do soutěže se zapojily děti nejen z Českobudějovicka, ale i z
jiných  regionů.  Život  sokolů  mají  možnost  sledovat  přes
webkameru, umístěnou u budky na teplárenském komíně.
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Úkol byl snadný, kdo rád maluje, nakreslil obrázek, kdo rád
píše, mohl vytvořit básničku či literární dílko. Odměnou pak
byla poukázka na volný vstup do Jihočeské zoologické zahrady
Hluboká  nad  Vltavou.  Ta  patří  mezi  příspěvkové  organizace
Jihočeského kraje, s nimiž teplárna dlouhodobě spolupracuje.
„Pomůžeme-li i tímto způsobem podpořit návštěvnost v době, kdy
byla zoologická zahrada kvůli koronavirové pandemii dlouho pro
veřejnost uzavřena, tím lépe,“ dodala Bohdana Kollerová.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Podmořský svět u Malého jezu.
Českobudějovická  teplárna
dala  prostor  pouličním
výtvarníkům
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 29. května 2020

Bezmála  ikonický  rekreační  areál  u  Malého  jezu  v  Českých
Budějovicích  získá  další  výrazný  prvek.  Vandaly  poničená
fasáda čerpací stanice říční vody městské teplárny se zásluhou
místních  streetartových  výtvarníků  Jakuba  Šandy  a  Lukáše
Michala proměňuje v pravý podmořský svět plný života a barev.
V plné kráse by se měla představit už začátkem června.

„Zahraniční zkušenosti ukazují, že právě street art může velmi
dobře fungovat jako prevence vandalismu. Vhodné téma, vtip a
nadsázka autorského uměleckého díla, které respektuje místní
účel veřejné plochy, navíc může přinášet radost a přispět k
dobré náladě. O některých plochách v majetku města, které
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umělecké graffiti zkrášlilo a začlenilo do veřejného prostoru,
už  to  platí.  V  takovém  místě  s  originálními  prvky,  které
vylepšují atmosféru města, se prostě žije radostněji,“ říká
Ivo Moravec, náměstek primátora města České Budějovice, které
je jediným vlastníkem teplárny.

Pouliční výtvarníci dostali za úkol vytvořit iluzi mořského
akvária,  které  vedle  dětského  hřiště  a  loděnice  vytvoří
příjemný prvek pro kolemjdoucí. Součástí malby bude i místo,
kde se bude možné vyfotit třeba na „korálovém útesu“.

„Ve hře bylo několik variant, včetně klasické opravy fasády.
Ta by byla nákladově sice nejekonomičtější, ale vinou vandalů
ne na dlouho. Proto jsme vsadili na street art. A atraktivní,
environmentální koncept, zohledňující blízkou rekreační zónu.
Budova je kostka, tak nás u řeky Malše napadlo vytvořit veselé
městské  akvárium  plné  života,“  říká  Tomáš  Kollarczyk,
místopředseda  představenstva  teplárny.

Podle Jakuba Šandy je to dobrá volba, protože zde barvy dobře
vynikají. Navíc, plocha je skutečně velkorysá a „realmalba“
zvolenou  technikou  spray  painting  umožňuje  vytvořit  větší
obrazy detailněji.

Čerpací stanici vznikla v 70. letech a slouží jako záložní
zdroj vody z Malše pro teplárenskou výrobu. Využívá se při
přerušení běžného odběru vody z Mlýnské stoky u základního
závodu  v  Novohradské  ulici.  Takové  situace  nastávají  při
údržbě jejího koryta nebo technického zařízení.

„Klademe velký důraz na řádné hospodaření s vodou, kterou
používáme pro technologické účely. Po různých stupních úpravy
se  využívá  k  výrobě  páry  v  kotlích  nebo  ke  chlazení
technologie,“  vysvětluje  Martin  Žahourek  z  představenstva
teplárny.

Teplárna už loni ve spolupráci s městem a spolkem Umění ve
městě umožnila proměnit fasádu své výměníkové stanice na rohu
Kasárenské a Dvořákovy ulice v umělecké dílo, když výtvarnice



Diana Winklerová její stěně dala podobu Pískoviště. Podobné
tvůrčí akce ve spolupráci s uměleckými školami připravuje i do
budoucna.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Rozvoj  teplárny  nezastavil
ani dvouměsíční nouzový stav
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 22. května 2020

Ani  dvouměsíční  nouzový  stav,  který  v  Česku  skončil  17.
května, rozvoj Teplárny České Budějovice nezastavil. Městské
firmě se podařilo v chodu udržet všechny investiční akce a
velké opravy, významné pro její stabilní fungování a další
rozvoj.  Jde  třeba  o  novou  hlavní  výměníkovou  stanici,
důležitou pro efektivní řízení horkovodů spojené s možností
využít turbínu TG6, nebo opravu tlakové části kotle K11. To je
poslední  větší  investice  do  tohoto  uhelného  zdroje,  jehož
životnost skončí v letech 2028/29. Následně bude i tento kotel
nahrazen  obnovitelnými  zdroji  energie  v  podobě  biomasy  a
komunálních odpadů a spalování uhlí nebude dále pokračovat.

„Letošní ambiciózní plán se tak postupně naplňuje, i když se
kvůli  epidemii  COVID19  prodlužují  termíny  dokončování
jednotlivých akcí. Je znát, že se zhoršil přístup k potřebným
materiálům  a  dílům,  zkomplikovala  jejich  doprava  i  pohyb
pracovníků dodavatelských firem,“ říká Václav Král, předseda
představenstva teplárny.

Ta i v této náročné době přesto připravila změnu integrovaného
povolení,  která  už  v  sobě  zahrnuje  nutnost  splnit  opět
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zpřísněné požadavky EU na ochranu životního prostředí. Navíc
došlo k vyhodnocení provedené palivové zkoušky na biomasu a
dokončení  dlouhodobé  podnikatelské  koncepce  Strategie  pro
zelené  město.  Jejím  cílem  je  další  ekologizace  provozů,
diverzifikace  palivového  mixu  a  postupné  nahrazení  hnědého
uhlí místně dostupnými obnovitelnými zdroji energie ještě před
oficiálními evropskými termíny.

Teplárna České Budějovice, která zajišťuje tepelnou energii
pro 29 tisíc domácností a 250 firem, během nouzového stavu
pracovala ve zvláštním režimu, ale bez omezení provozu. Díky
profesionálnímu nasazení svých zaměstnanců tak udržela plynulé
dodávky  elektřiny  a  tepla  všem  zákazníkům,  včetně  krajské
nemocnice.

„Krizový režim klíčových výrobních a servisních úseků bude
trvat  do  konce  května.  Následně  skončí  zvláštní  směnnost,
zajišťující,  aby  se  tyto  týmy  odborníků  nepotkávaly  a
pracovaly  nezávisle  na  sobě.  Hygienická  opatření  budou  i
nadále důležitá, ale jinak je zřejmé, že se začínáme vracet k
normálnímu  stavu.  Pečlivě  však  sledujeme  vývoj  probíhající
epidemie a v případě nutnosti jsme opět připraveni flexibilně
reagovat na aktuální vývoj,“ uzavřel předseda představenstva.

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

Na komíně teplárny je živo,
narodila  se  čtyři  sokolí
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mláďata
ČESKÉ BUDĚJOVICE, 28. dubna 2020

Populace kriticky ohroženého sokola stěhovavého se rozrostla o
čtyři  mláďata,  která  se  narodila  na  vráteckém  komíně
českobudějovické  teplárny.  „Jsou  to  tři  samičky  a  jeden
sameček.  Stav  samiček  je  velmi  dobrý,  je  vidět,  že  okolí
nabízí dostatek potravy. Sameček je ale viditelně slabší. Měl
zobák omotaný zbytky kůže hraboše a pár dnů nemohl přijímat
potravu. Tím, že jsem na kroužkování přijel dříve, než je
obvyklé, asi jsem mu zachránil život. Věřím, že ostatní, při
starostlivosti  rodičů,  brzy  dožene,“  řekl  ornitolog  Václav
Beran ze sdružení ALKA Wildlife po pondělním kroužkování.

To se provádí asi po 20 dnech od vylíhnutí. Za dalších 25 dnů
jsou mláďata schopná bezpečně létat, budku pomalu opouštět a
žít ve volné přírodě. V ní sokoli loví hlavně letící ptáky, u
industriálních staveb to jsou především zdivočelí holubi. Tím
redukují jejich stavy a současně, jako v případě výtopny,
pomáhají chránit technologii před holubím znečištěním.

Pro ornitologa Berana šlo letos o první kroužkování sokolích
mláďat. Díky chladnému začátku jara se hnízdění v tradičních
lokalitách trochu posunulo. Není ani jisté, zda se v Česku
podaří odchovat obvyklé množství mláďat.

Po  loňském  narození  tří  mláďat,  což  bylo  v  Českých
Budějovicích podle ornitologa poprvé od 19. století, jde o
druhou takovou událost.

Podle Tomáše Kollarczyka, místopředsedy představenstva městské
teplárny, patří podpora populace ohroženého sokola stěhovavého
mezi projekty, jimiž firma potvrzuje svůj odpovědný přístup k
ochraně životního prostředí. „Významně se zabýváme mimo jiné
ekologizací vlastního energetického provozu,“ doplnil.

Teplárna se na záchranném programu sokola podílí od roku 2016,

https://www.teplarna-cb.cz/na-komine-teplarny-je-zivo-narodila-se-ctyri-sokoli-mladata/


kdy nechala na ochoz 160 metrového komínu umístit speciální
hliníkovou  budku,  v  níž  se  postupně  usadil  divoký
nekroužkovaný  sokolí  pár,  zahnízdil  a  loni  poprvé  vyvedl
mladé.

Dění  v  sokolím  příbytku  lze  sledovat  na
webu:  http://www.teplarna-cb.cz/hnizdo/img.php

Jarní soutěž pro děti o vstupenky do Zoo Ohrada

Českobudějovická teplárna nabízí dětem možnost zapojit se do
výtvarné a literární soutěže na téma sokolí rodinky o rodinné
vstupenky  do  Zoo  Ohrada.  Úkol  je  snadný,  kdo  rád  maluje,
nakreslí obrázek, kdo rád píše, vytvoří „sloh“ nebo složí
básničku. Fantazii se meze nekladou. Více informací o soutěži
na webu teplárny

Výtvarná a literární soutěž na téma sokolí rodinky o rodinné
vstupenky do ZOO Ohrada

Jediným akcionářem společnosti Teplárna České Budějovice, a.s.
je se 100 % akcií město České Budějovice.

http://www.teplarna-cb.cz/hnizdo/img.php
https://www.teplarna-cb.cz/vytvarna-a-literarni-soutez-pro-deti-s-ceskobudejovickou-teplarnou-o-rodinne-vstupne-do-zoo/
https://www.teplarna-cb.cz/vytvarna-a-literarni-soutez-pro-deti-s-ceskobudejovickou-teplarnou-o-rodinne-vstupne-do-zoo/

